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В статье последовательно приводятся принципы построения бюджетной системы Китайской Народной 
Республики, а также проводится сравнение их смыслового наполнения с нормативным содержанием принци-
пов бюджетной системы Российской Федерации. Анализ таких принципов позволяет выявить значительное 
сходство российского и китайского подходов к построению правовых основ бюджетных систем. Это проявля-
ется в том числе в присутствии в бюджетном законодательстве обоих государств таких принципов, как принци-
пы самостоятельности бюджетов, полноты отражения доходов и расходов в бюджетах, подведомственности, 
целевого характера бюджетных средств, эффективности. В то же время обнаружены уникальные принципы, 
присутствующие в бюджетном праве России и Китая.
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The article consistently outlines the principles of the budget system of the People’s Republic of China, as well 
as their comparison with the normative content of the principles of the budget system of the Russian Federation.  
The analysis of such principles allows to reveal considerable similarity of the Russian and Chinese budgetary legal reg-
ulation of bases of construction of national budget systems. This can be traced through the consolidation, in particu-
lar, of the principles of budgets autonomy, completeness of the reflection of revenues and expenditures in budgets, 
jurisdiction, target nature of budget funds, efficiency. At the same time there are some unique principles that are pres-
ent in the budget law of each state.
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